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3carta de l’alcalde

Podeu fer-nos arribar els vostres comentaris a comunicacio@ajllavaneres.cat i 
etiquetar les vostres fotos i missatges a les xarxes amb #Llavaneres

carta de 
l’alcalde

 Governar és definir prioritats, complir 
promeses i dur-les a terme. En aquest 
sentit, una de les primeres accions del nou 
govern ha estat concretar els principals 
reptes dels propers quatre anys i també 
posar fil a l’agulla a temes pendents que 
ens vàrem trobar a la nostra arribada.

Fer marxa enrere al projecte de cons-
trucció d’una coberta a la pista espor-
tiva del parc de Sant Pere ha estat una 
d’aquestes prioritats. Com vam anunciar 
al mes de setembre, l’obra no es farà. A 
més, ja estem treballant en el projecte de 
remodelació del parc de Sant Pere i el de 
Primer d’Octubre, que requereixen una 
actuació urgent.

Des de l’estiu, entre moltes altres tas-
ques i amb el suport dels serveis tècnics 
municipals i del personal de la brigada, 
hem estat centrats en la neteja d’espais 
verds urbans, com ara la riera, i també 
en el rentat de cara d’alguns punts de 

Avançant per Llavaneres
la via pública, com és el cas dels passos 
subterranis d’accés al passeig marítim.

Els actes incívics d’alguns han fet deslluir 
la bona feina aconseguida, però no ens 
aturen i continuarem amb aquest bon 
ritme de treball. Hem de dir que, gràcies 
a la feina de la Policia Local, s’ha pogut 
identificar l’autor dels fets i serà sancionat.

Un dels nostres valors és la proximitat 
i, per aquest motiu, hem posat en marxa 
el projecte ‘Som de Barri’, amb la clara 
intenció d’apropar-nos als nostres veïns 
i veïnes i escoltar les seves propostes, 
inquietuds i necessitats. Aquest setembre 
també vam fer costat al Patronat Local de 
la Vellesa, assitint a la celebració d’una 
nova edició de l’homenatge a la nostra 
gent gran. Les entitats i associacions del 
poble són un motor imprescindible i de 
valor incalculable, per aquest motiu des 
de l’Ajuntament hi estem col·laborant de 
manera molt activa.

Treballem per fer un Llavaneres més 
amable. Per això, aprofito aquest espai 
per fer una crida a favor del joc net i del 
respecte als altres, ja sigui als camps de 
futbol, als pavellons o al carrer. Per aquest 
motiu des de fa uns dies, al camp de futbol 
municipal llueixen dues lones on es pot 
llegir: “Zero insults a la grada”.

Continuem millorant Sant Andreu de 
Llavaneres, treballant perquè sigui més 
sostenible, amb espais més verds i acces-
sibles, gràcies a la reducció de barreres 
arquitectòniques. Des de l’Ajuntament 
s’aposta per la cultura i per les festes 
populars i tradicionals i aquesta Festa 
Major de Sant Andreu es presenta plena 
d’activitats. Esperem que la gaudiu!

Bona Festa Major de Sant Andreu a 
tothom!

Àlex Neira Marí
Alcalde de Sant 

Andreu de Llavaneres

El cap de la Policia 
Local, Dimas
Graupera, i l’alcalde, 
Àlex Neira, feliciten 
en Marc, agent del 
cos de seguretat
local, pel seu 
nomenament
com a
funcionari de
carrera
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actualitat 
municipal

 Llavaneres es prepara per a una 
nova edició de la Festa Major de 
Sant Andreu. Els dies centrals de la 
celebració d’enguany es viuran entre 
el 30 de novembre, que commemora 
el patró de la vila, i el 3 de desembre, 
però l’activitat es posarà en marxa el 
cap de setmana anterior. L’epicentre 
serà l’envelat del parc de Ca l’Alfaro 
i un dels plats forts, l’actuació de la 
cantant Julieta, a la Nit Jove, diven-
dres 1 de desembre. El programa 
festiu inclou propostes per a tots els 
públics. Us n’avancem algunes. Tota 
la informació actualitzada la trobareu 
al web municipal, ajllavaneres.cat/
santandreu23.

La Festa Major de tardor comen-
çarà a escalfar motors dissabte 18 de 
novembre, amb el Concert de Sant 
Andreu, a càrrec de la Camerart-Or-
questra del Maresme, a les 20 h, a 
l’església parroquial. Divendres 24 de 
novembre, a les 19 h, s’inaugurarà 
l’exposició de figures de pessebre 
d’Emili Solé, al Museu i, tot seguit, 
es farà lliurament de la recaptació 
de l’Associació Llavaneres contra el 
Càncer, a l’envelat de Ca l’Alfaro.

Per a dissabte 25 s’ha programat 
un cros semiurbà i, al vespre, s’oferirà 
un monòleg amb la llavanerenca 
Mayte Carreras i nit de concert, tot a 
l’envelat de Ca l’Alfaro. Diumenge 26, 
també al parc de Ca l’Alfaro, hi haurà 
torneig de bitlles catalanes al matí i, 
durant tot el dia, una jornada de jocs 
amb l’entitat local Qfem?Juguem?

El CE Llavaneres té previst presentar 
els equips de l’actual temporada en 
un acte públic a l’envelat el proper 
29 de novembre, tot i que la data 
està pendent de confirmar.

Els actes centrals de la festa
La Festa Major continuarà dijous 

30 de novembre, diada de Sant An-
dreu, amb missa solemne i l’acte de 

felicitació als Andreus i les Andrees, 
amb acompanyament musical de 
l’Escola Municipal de Música. També 
hi haurà inflables gegants, xocolatada 
i animació infantil i actuació d’Esperit 
de Joventut, entre d’altres.

Per a divendres 1 de desembre, 
s’ha programat una hora del conte a 
la Biblioteca; i, al Casal Jove, la Tarda 
Jove de Festa Major, amb Torneig de 
Just Dance i Sessió de DJ. Un dels 
plats fort d’aquest Sant Andreu 23 
arribarà aquest divendres: la Nit Jove 
amb la cantant Julieta i, tot seguit, 
DJ Xtinctor, a l’envelat del parc de Ca 
l’Alfaro, on no hi faltarà el Punt Lila.

Per al cap de setmana de Sant An-
dreu, s’han programat activitats per 
a un públic familiar, com ara taller de 
circ i de manualitats, escape room al 
carrer, cercavila de gegants i sessió de 
cinema amb crispetes, entre d’altres. 
No hi faltaran les cites esportives: hi 
haurà torneig de golf i de bàsquet 
i ràpides d’escacs. D’altra banda, 
es farà una nova visita guiada per 
conèixer el patrimoni modernista de 

Més dies per festejar Sant Andreu
Del 30 de novembre al 3 de desembre, l’envelat del parc de Ca l’Alfaro tornarà a ser el centre 
neuràlgic de la celebració

Llavaneres. Dissabte a la nit tindrem 
doble oferta musical: l’actuació de 
la banda ‘Los 80 Principales’ i la DJ 
Muerta Sánchez. Per Sant Andreu, 
a més, hi haurà una nova producció 
teatral a càrrec de La Inestable, que 
portarà a escena ‘El Misantrop’.

Units contra la violència de gènere
Divendres 24 de novembre, la 

Regidoria d’Igualtat i l’associació SI 
Dona fan una crida per seguir l’acte 
institucional del Dia Internacional 
Contra la Violència envers les Dones. 
La convocatòria s’ha programat per 
la jornada anterior al 25N per poder 
comptar, com cada any, amb els alum-
nes de l’Institut Llavaneres. El punt de 
trobada serà la plaça de la Vila, a les 
12 hores. A més, Llavaneres participa 
de la primera edició de la Marxa Po-
pular contra la Violència Masclista de 
les 3 Viles, que se celebrarà dissabte 
25 de novembre a les 9 h. El punt de 
trobada és el parc de Sant Pere. Cal 
inscripció prèvia en el web municipal, 
ajllavaneres.cat/25N23.

La cantant Julieta
protagonitza la Nit Jove
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De la pintura de Mònica Vilert a les 
figures de pessebre d’Emili Solé

 El Museu té dues propos-
tes per aquest final d’any. 
Des del 27 d’octubre i fins 
al 19 de novembre, presenta 
‘En forma pròpia’ de Mònica 
Vilert. Aquesta mataronina 
nascuda el 1966 és professora 
de Visual i Plàstica a Mataró. 
Va començar a exposar la seva 
obra l’any 1988, a la galeria 
Minerva de la capital mares-
menca. Les seves obres, de 
tall abstracte i molt arrelat als 
moviments creatius contem-
poranis, s’han pogut veure en 
espais com la galeria Tertre i 
la biblioteca Pompeu Fabra de 
Mataró, i a diverses galeries 
de Catalunya, en especial de 
Barcelona, on ha exposat en 
nombroses ocasions. A més, 
és l’autora, juntament amb 
Jaume Simon, del Monument 
al Cooperativisme (1996), 
que es troba a la Plaça Forn 
del Vidre de Mataró. Vilert va 
ser designada com a autora 
del cartell de Les Santes l’any 
2009.Va guanyar el Premi Tor-
res Garcia – Ciutat de Mataró 
el 2019 i va obtenir el segon 
premi al VI Concurs de Pintura 
i Escultura del Museu Arxiu de 
Sant Andreu de Llavaneres.

La proposta que tancarà 
aquest 2023 a la sala d’expo-
sicions de Can Caralt recupera 
la tradició biennal de mostrar 
l’obra de pessebristes de re-
conegut prestigi. En aquesta 
ocasió, l’artista escollit és Emili 
Solé Carcolé, andorrà afincat a la 
Garrotxa. La mostra s’inaugurarà 
el 24 de novembre al vespre i 
es podrà visitar fins al 28 de 
gener de 2024. Emili Solé és un 
escultor que fa unes figures de 
pessebre que la crítica reconeix 
“amb un estil molt personal i 
escultòric. Els seus pessebres 
traspuen el bagatge d’anys de 
tradició. La seva obra suposa la 
revisió actualitzada del pessebre 
popular català. Sense cap mena 
de dubte, Emili Solé Carcolé és 
un dels grans figuristes del nostre 
país”. L’exposició ‘Emili Solé, 
entre la tradició i la modernitat’ 
gira entorn del contrast entre 
aquests estils, entre la tradició i 
la modernitat, l’obra modelada 
i l’obra dissenyada i posa sobre 
la taula una sèrie d’interrogants 
sobre el futur d’aquest ofici 
sense denominació d’origen. 
També mostra com l’artista ha 
de buscar nous mercats per 
sobreviure.

Preparant el Parc de Nadal Un estiu més de ‘Can Caralt, 
obert per vacances’ La Regidoria de Joventut està treballant en el programa 

del Parc de Nadal 2023-2024. El parc es farà els dies 27, 
28 i 29 de desembre i 2, 3 i 4 de gener, en horari de matí 
i de tarda. La darrera sessió del parc serà el matí del 5 de 
gener. S’oferiran un munt de propostes adreçades a infants 
i joves perquè en gaudeixin durant les festes de Nadal. No 
faltarà tampoc, com cada any, el campament reial amb la 
visita dels patges, al parc de Ca l’Alfaro, i la Cavalcada de 
Reis, la tarda del 5 de gener.

Llavaneres ha gaudit un any més del cicle ‘Can Caralt, obert 
per vacances’. Una proposta cultural per als vespres dels 
divendres d’agost. Des del consistori donem les gràcies al 
públic i als artistes per haver-ho fet possible. En especial, 
volem fer arribar un agraïment i un reconeixement a l’Escola 
Municipal de Música Llavaneres. 
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Torna la Festa Gastronòmica
de la Coca de Llavaneres

 El tercer cap de setmana de no-
vembre, Llavaneres convida, un any 
més, a la Festa Gastronòmica de la 
Coca de Llavaneres. A més, del 7 
al 30 de novembre, els restaurants 
de la població serviran la Mostra 
Gastronòmica de Tardor 2023. En 
el web municipal trobareu tota la 
informació actualitzada, ajllavaneres.
cat/festacoca23.

Els dies 18 i 19 de novembre, el 
parc de Ca l’Alfaro es convertirà en 
l’epicentre de la 24a edició de la Festa 
Gastronòmica de la Coca de Llavaneres, 
una cita per conèixer i degustar un 
dels productes locals de més prestigi. 
Aquestes postres, elaborades amb 
pasta de full, ametlles, pinyons, vainilla 
i llimona, són reconegudes arreu de 
Catalunya.

Dissabte 18 tindrà lloc la Fira de la 
Coca de Llavaneres, un espai obert on 
durant tot el dia els visitants podran 
tastar i comprar aquest producte. 
Dissabte hi haurà xocolatada, gegants, 
música i country amb el Casal de la 
Gent Gran, així com la tradicional 
exposició de bolets. A més, a les 11 
h, es podrà participar en una nova 
visita guiada per descobrir el patrimoni 
modernista de Llavaneres. Caldrà 
inscripció prèvia en el web municipal.

Diumenge 19 la festa continua i es 
podrà tornar a gaudir de la fira de 10 

 Llavaneres va participar, durant 
el cap de setmana del 22 al 24 de 
setembre, en la 42a edició de la Fira 
de Calella i l’Alt Maresme. I ho va 
fer mostrant els dos productes gas-
tronòmics locals dotats amb marca 
de garantia de qualitat: el Pèsol 
Garrofal i la Coca de Llavaneres. 
Aquesta edició de la fira de Calella 
ha estat batejada amb el nom de 
‘Fira de fires’, ja que el ‘leitmotiv’ 
del 2023 ha estat mostrar les fires 
de vuit indrets de Catalunya, entre 
els quals hi ha hagut la nostra 
població. Des del consistori volem 
agrair la confiança de l’Ajuntament 
de Calella i de l’organització de la 
fira. Així mateix, els felicitem per 
l’èxit de la convocatòria. La fira va 

a 19 h. A les 17 hores se celebrarà 
l’espectacle del Màgic Andreu. Durant 
els dos dies de fira hi haurà taller de 
cuina infantil i concerts de l’Escola 
Municipal de Música Llavaneres. 
També diumenge 19 de novembre hi 
haurà activitats en el marc de la 9a 
Festa de la Sembra del Pèsol Garrofal 
de Llavaneres, l’altre dels productes 
estrella de la vila, d’una qualitat ex-
cel·lent i reconegut arreu del territori.

Mostra Gastronòmica
Del 7 al 30 de novembre, els 

restaurants participants ofereixen 
diferents menús de tardor, amb pro-
ductes de temporada com la poma 
farcida a l’estil de Llavaneres, formes 
diferents de cuinar bolets i la Coca 
de Llavaneres. Properament trobareu 
l’oferta detallada de plats, menús i 
establiments a www.ajllavaneres.
cat/mostragastronomica23.

Excel.lent acollida del Pèsol i la Coca 
de Llavaneres a la Fira de Calella

actualitat municipal 

aconseguir una xifra récord de més 
de 38.500 visitants. 

En aquesta Fira de Fires, els vuit 
territoris convidats van ser els prota-
gonistes de diversos moments del cap 
de setmana. En el cas de Llavaneres, 
diumenge a la tarda, es va oferir un 
taller de cuina per aprendre a elaborar 
Coca de Llavaneres. La demostració 
es va ambientar amb l’actuació en 
directe a càrrec de músics de l’Escola 
Municipal de Música Llavaneres. Du-
rant tot el cap de setmana, a més, 
els visitants van poder ampliar la 
informació sobre el Pèsol i la Coca de 
Llavaneres a l’estand informatiu de la 
Regidoria de Promoció Econòmica, 
Empresa, Consum, Comerç i Turisme 
de l’Ajuntament.
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Concursos

  Concurs fotogràfic per a boletaires
  Concurs: ‘T’hi jugues un pèsol?’
  Concurs: menja Coca de Llavaneres i penja-ho a la xarxa
  Concurs d’aparadors i balcons de Nadal 2023

Podeu consultar les bases dels concursos i les inscripcions al web municipal 
www.ajllavaneres.cat

 La Regidoria de Promoció Econòmica, Empresa, 
Comerç, Turisme i Consum convoca quatre concursos 
per aquest final d’any. Tres de les propostes coincideixen 
amb la celebració de la Festa Gastronòmica de la Coca 
de Llavaneres i la data límit de presentació serà el 19 
de novembre. Són el tradicional concurs fotogràfic 
de bolets, un segon concurs que vol promoure la 
transmissió d’històries i anècdotes que hagin passat 
a la vila i que tinguin el Pèsol de Llavaneres com a 
protagonista i, en tercer lloc, un concurs també de 
fotografies menjant Coca de Llavaneres. La quarta 
proposta és el Concurs d’aparadors i balcons de la 
vila, per Nadal. Per participar-hi, caldrà presentar 
una sol·licitud abans de la data de finalització de la 
convocatòria. 

Promoció Econòmica organitza 
quatre concursos aquesta 
tardor

actualitat municipal 

Llavaneres revalida les tres Flors 
d’Honor de les Viles Florides

 Sant Andreu de Llavaneres va ser 
reconegut amb tres Flors d’Honor 
en l’edició 2023 de la iniciativa Viles 
Florides, promoguda per la Confe-
deració d’Horticultura Ornamental 
de Catalunya (CHOC), que reconeix 
els municipis que treballen per la 
transformació dels espais públics 
a través de l’enjardinament i la 
millora dels espais verds. Llavaneres 
és, doncs, dels municipis amb una 
qualitat dels espais verds més alta 
del país, ja que la màxima distinció 
són quatre Flors d’Honor. L’acte 
d’entrega dels reconeixements es 
va fer a Andorra, divendres 22 de 

setembre, i hi va assistir la regidora 
de Promoció Econòmica, Annabel 
Martínez.

La gala del 2023, a Andorra
Encamp va acollir la 12a Gala 

Flors d’Honor de Viles Florides, 
que per primer any s’ha fet fora de 
Catalunya, territori on va néixer la 
iniciativa. L’esdeveniment va tenir lloc 
al Complex Esportiu i Sociocultural 
d’Encamp i va comptar amb més de 
200 representants i autoritats dels 
164 municipis de Catalunya i de les 
parròquies d’Andorra. Aquests van 
ser guardonats amb distincions a les 
tasques de promoció i transformació 
de l’espai públic a partir d’espais 
verds urbans.   

A l’acte, la presidenta de la Confe-
deració d’Horticultura Ornamental de 
Catalunya (CHOC), Mercè Martínez, 
va agrair l’acollida per part d’Encamp 
i va explicar que per primera vega-
da “les set parròquies d’Andorra 
han estat dins de Viles Florides”. 
La presidenta va posar en valor la 
feina feta per tots els participants 
de Viles Florides i va assegurar que 
la gala “és un reconeixement a 
tots els municipis i parròquies, als 
consellers, regidors, polítics i tots 
els equips de brigades, jardiners i 
departaments implicats, perquè el 
mèrit és sobretot de les persones 
que treballen els espais verds a peu 
de carrer”.

actualitat municipal 

Obert el període 
de sol.licitud 
d’autoritzacions 
de crema de restes 
vegetals

La Generalitat de Catalunya ha obert 
el període de sol·licituds per a la crema 
de restes vegetals. Segons la normativa 
vigent, només s’admetrà la crema de 
restes vinculades a petites explotacions 
agràries i de focs d’esbarjo. Pel que 
fa a la crema per part d’explotacions 
agràries, hi haurà restriccions temporals: 
només es podran realitzar els dilluns i 
els dimarts d’11 a 16 hores. L’Ajunta-
ment de Sant Andreu de Llavaneres vol 
recordar que l’ordenança de civisme 
prohibeix la producció de fums que 
puguin causar molèsties als veïns.

Cal tenir en compte que no s’admet 
la crema de restes vegetals de jardineria, 
només de petites explotacions agrícoles, 
i que els focs d’esbarjo sí s’admeten, 
però s’han de comunicar. La resta d’ac-
tivitats, com castells de focs, correfocs, 
barbacoes amb carbonet vegetal, etc, 
no és necessari comunicar-les.

Els tràmits es van activar el 16 d’oc-
tubre i es poden sol·licitar fins al 14 
de març.

Novetats d’aquest tràmit
S’ha de comunicar l’hora d’inici i 

hora final de l’activitat. L’horari de la 
crema de restes vegetals ha d’estar 
compresa entre les 11 i les 16 hores.

La plataforma només permet co-
municar un foc d’esbarjo de durada 
de dos dies consecutius.



8Diada Nacional 
de Catalunya 
2023

 L’Ajuntament de Llavaneres va 
commemorar l’Onze de Setembre 
amb la tradicional ofrena floral davant 
del monòlit dedicat a la memòria de 
Rafael Casanova. El consistori agraeix 
la participació de les entitats i dels 
regidors en l’acte institucional de la 
Diada Nacional de Catalunya, celebrat 
dilluns 11 de Setembre al parc del 
Primer d’Octubre de Llavaneres. Us 
compartim les imatges de la celebra-
ció. El programa va començar i es va 
tancar amb sardanes, a càrrec de la 
Cobla Ciutat de Cornellà.



965è Homenatge 
a la Vellesa

 La gent gran de Llavaneres va viure 
diumenge 24 de setembre una gran 
jornada de celebració. L’Homenatge a 
la Vellesa se celebra des de fa 65 anys i 
s’adreça als majors de 75 anys de la vila. 
L’Ajuntament de Llavaneres vol agrair 
l’esforç, un cop més, del Patronat Local 
de la Vellesa i vol donar les gràcies a 
tothom per fer possible aquesta festa 
dedicada a la vellesa, en especial als 
artistes convidats: Esperit de Joventut, 
la Coral Minerva i Llavaneres contra 
el càncer, que com cada any va servir 
el dinar a tots els comensals
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Posada en marxa de ‘Som de Barri’ per escoltar les 
necessitats dels veïns de Llavaneres

 El 18 d’octubre es va engegar la 
primera edició del projecte de parti-
cipació ciutadana ‘Som de Barri’, que 
s’allargarà fins al 20 de desembre. Són 
trobades amb els veïns dels set barris 
del poble, es fan els dimecres a la tarda, 
de 18 a 20 hores, i consisteixen en 
entrevistes personalitzades. ‘Som de 
Barri’ manté la voluntat de trepitjar el 
territori per escoltar què preocupa a la 
gent que hi viu. Per atendre aquestes 
consultes, la nova fórmula que ha triat 
la Regidoria de Participació Ciutadana 
i Barris és la d’entrevistes de quinze 
minuts de durada. Els participants 
poden sol·licitar hora a través d’un 
formulari web -un per a cada barri-, 
en funció del calendari de visita als 
barris. També s’atendrà els veïns que 
s’acostin al punt de trobada i que 
no hagin sol·licitat reunió a partir de 
les 20h.

L’objectiu d’aquest nou procés 
participatiu és impulsar el contacte 
amb els veïns dels set barris de Llava-
neres per conèixer, de primera mà, les 
seves problemàtiques i gestionar-ne 
la millor solució. Són trobades amb 
els veïns i, durant l’any, hi haurà tres 
convocatòries; a l’hivern i a la tardor 
seran entrevistes personalitzades -els 

La coberta del parc 
de Sant Pere no es 
construirà

 L’Ajuntament de Llavaneres no 
cobrirà la pista poliesportiva del parc 
de Sant Pere. L’obra, que també 
incloïa la construcció d’un edifici 
per a vestidors, es va adjudicar a 
finals de l’anterior mandat, però el 
nou equip de govern municipal ha 
decidit cancel·lar-ne el contracte 
d’execució.

Després de diverses reunions amb 
l’empresa, a finals del mes d’agost, 
el govern municipal i l’adjudicatària 
van arribar a un acord. L’empresa 
serà indemnitzada, segons la llei 
de contractes, amb un import de 
12.745,66 euros.

L’alcalde, Àlex Neira, ha manifestat 
que “amb aquesta decisió es compleix 
un dels compromisos electorals”, 
que compartien els socis de govern 

actualitat municipal 

dimecres, de 18 a 20h, cada dia en un 
barri-; i a la primavera, s’hi organitzarà 
la festa dels barris.

Els interlocutors són l’alcalde i 
regidor de Participació Ciutadana i 
Barris, Àlex Neira, acompanyat per 
altres membres del govern municipal 
i/o de tècnics municipals, en funció de 

PSC, PP i Acord per Llavaneres, per 
aturar la construcció de la coberta. 
Neira afirma que aquest projecte 
havia provocat una “forta oposició 
per part de molts veïns”. Finalment, 
l’alcalde ha avançat que els diners 
inclosos en el pressupost d’aquest 
2023 per a l’execució de la coberta 

de la pista de Sant Pere es podran 
dedicar a “altres projectes prioritaris”.

El contracte de construcció de 
la coberta es va adjudicar per un 
import de 514.075,17 euros, IVA 
inclòs, a l’empresa Rehatec Obres i 
Restauracions SAU i es va formalitzar 
l’1 de febrer de 2023.

Calendari 

 NOM DEL BARRI DATA LLOC DE TROBADA HORARI
 Bell-Aire i Ametllareda 8 de novembre Llar d’infants Sant Nicolau De 18 a 20 h
 Canafort-El Puntó 15 de novembre Bar de la zona esportiva De 18 a 20 h
 Avall, Matas i Ca n’Amat 22 de novembre Sala de lectura d’El Casal De 18 a 20 h
 Montalt, Catà i Grup Betlem 13 de desembre Sala d’actes de Ca l’Alfaro De 18 a 20 h
 Centre 20 de desembre OAC de l’Ajuntament De 18 a 20 h

A l’octubre es va fer dues sessions a Sant Pere-El Balís i a Can Sans

la demanda de temes a tractar. L’equip 
està acompanyat per personal de 
l’àrea de Participació Ciutadana, que 
és l’encarregat de gestionar l’agenda 
de reunions i també l’atenció a les 
persones que es puguin acostar al 
punt informatiu sense cita prèvia (que 
seran atesos a partir de les 20 hores).
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s’adjudica a Incoop la gestió
de les llars d’infants públiques

 El ple de l’Ajuntament de Llavane-
res va aprovar per unanimitat, en la 
sessió ordinària del 26 de setembre, 
l’adjudicació del contracte de servei 
d’escolarització i dels serveis comple-
mentaris de les dues llars d’infants 
públiques, Minerva i Sant Nicolau, 
a Incoop Cooperativa. En aquest 
moment, l’adjudicació definitiva 
està pendent que es resolguin les 
al·legacions presentades.

En marxa el curs de català,
dins del Forma’t 2023

 La Regidoria d’Ocupació té en marxa 
el curs de ‘Català nivell bàsic’, des de 
mitjans del mes d’octubre. Aquesta 
formació, inclosa en el cicle Forma’t 
2023, té una durada de 30 hores i 
s’impartirà fins al 23 de novembre a la 
Biblioteca Font i Daniel. L’objectiu del 
curs és donar a conèixer expressions 
quotidianes i oracions simples en llen-
gua catalana per poder interactuar en 
situacions comunicatives de primera 
necessitat, del dia a dia; familiaritzar-se 
amb l’ortografia catalana per poder 
llegir textos breus (cartells, indicacions, 
formularis...) i conèixer els elements 
bàsics de la cultura catalana.

Darreres propostes del Forma’t
El cicle Forma’t 2023 es tancarà 

durant el mes de desembre amb pro-
postes adreçades a diferents perfils. 
Les inscripcions continuen obertes 
al web municipal, ajllavaneres.cat/
format23.  

El plenari va valorar que s’hagi 
primat el projecte pedagògic i va 
demanar a l’empresa que es reforci 
el benestar del personal de tots dos 
centres educatius. Per altra banda, 
el ple va aprovar la delegació de 
competències al Consell Comarcal del 
Maresme per a la compra agregada 
d’energia elèctrica i gas natural i per 
a l’assessorament tècnic i la gestió 
en matèria d’energia.

actualitat municipal 

Formació a Llavaneres
 Conductor Plataforma Elevadora 

(10 hores). Sessions presencials els 
dies 2, 9 i 10 de novembre. Sessió 
teòrica el dia 2 a la Biblioteca Font i 
Daniel, de 9.30 a 12.30 h, i sessions 
pràctiques els dies 9 i 10, de 9 a 14 h, a 
Ca l’Alfaro. La formació anirà a  càrrec 
d’Apec Formació.

 Com guanyar diners a Internet. 
Models de negoci que funcionen 
online (8 hores). Sessions telemàtiques 
els dies 7 i 9 de novembre, de 17 a 
21 h, a càrrec de Quadrant Alfa SL.

 Vens al preu que has de vendre? 
(9 hores). Sessions telemàtiques els 
dies 13, 14 i 15 de novembre, de 16 
a 19 h, impartides per Society and 
Neurobusiness experience SL

 Eines de treball col·laboratives 
(8 hores). Sessions telemàtiques els 
dies 20 i 23 de novembre, de 10 a 
13h, i el 27 de novembre, de 10 a 
12 h. A càrrec de Mireia Gargallo.

Formació a Sant Vicenç de Montalt
 Com arribar a les candidatures 

ocultes (9 hores). Sessions presencials 
els dies 14 i 16 de novembre, de 9 a 
13.30 h al Centre Cívic, impartides 
per Barcelona LinkedIn/Felipe Calvo 
Herrero.

 Eines per relacionar-te amb 
l’administració pública (8 hores). 
Sessions presencials els dies 27 i 29 
de novembre, de 9.30 a 13.30 h, al 
Centre Cívic, a càrrec de Coopera 
Technologies Barcelona.

bon inici de curs 
23/24 als centres 
escolars i a l’EMM

 El curs escolar 2023-2024 va arrencar 
el 6 de setembre per als alumnes de 
primària i secundària obligatòria. Al 
Jaume Llull, van començar 365 alum-
nes: 103 a infantil i 262 a primària. Al 
Serena Vall van començar el curs un 
total de 429 alumnes. També va ser 
el primer dia a les dues escoles bressol 
municipals, les llars d’infants públiques 
Minerva i Sant Nicolau, que compten 
amb 124 infants. A l’Institut Llavaneres, 
primer van tornar a les aules l’alumnat 
d’ESO; els de Batxillerat ho van fer 
dimarts 12 de setembre. El centre, en 
total, escolaritza 516 alumnes: 396 
d’ESO i 120 de Batxillerat.

L’EMM arrenca amb 285 alumnes
L’Escola Municipal de Música (EMM) 
Llavaneres ja té en marxa el curs 2023-
2024, que va començar amb 285 
alumnes i onze professors. L’activitat 
es va iniciar el 6 de setembre amb les 
primeres classes d’instruments i les 
primeres sessions de grup. L’alcalde, 
Àlex Neira, i el regidor d’Educació, 
Joan Arnau, van visitar Can Caralt, i 
van donar la benvinguda al nou curs. 
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Compromesos amb una mobilitat més sostenible

 La celebració a Llavaneres de la 
Setmana Europea de la Mobilitat es 
va tancar, divendres 22 de setembre a 
la tarda, amb una festa infantil al parc 
del Primer d’Octubre. La Regidoria de 
Mobilitat i la Policia Local van recuperar 
aquesta activitat, que anys enrere ja se 
celebrava, i l’acollida va ser molt satis-
factòria. Els infants van poder gaudir 
d’inflables i d’un circuit de karts amb 

Gran festa del 
bàsquet al Pavelló 
Municipal d’Esports

 Llavaneres va viure, dimecres 13 de 
setembre, una gran festa del bàsquet al 
Pavelló Municipal d’Esports. El Barça CBS i 
l’Estudiantes, dos equips de la Lliga Endesa 
Femenina, van enfrontar-se en el I Torneig 
de Bàsquet Vila de Llavaneres, en un partit 
intens, de pretemporada, en el qual es va 
acabar imposant l’equip madrileny. Més 
enllà del resultat, l’objectiu de la Regidoria 
d’Esports de l’Ajuntament de Llavaneres 
ha estat que l’esport serveixi com a punt 
de trobada de la gent del poble i, alhora, 
aconseguir una repercussió de Llavaneres 
arreu de l’Estat. Durant la mitja part, es 
va fer la presentació dels equips del Club 
Bàsquet 3 Viles per a la temporada 2023-
2024. Aquest és justament l’any de la 
reunificació dels equips masculí i femení 
de Llavaneres. Des del consistori desitgem 
una gran temporada al Bàsquet 3 Viles 
i encoratgem jugadors i equip tècnic i 
directiu a continuar fent d’ambaixadors 
de Llavaneres i de Sant Vicenç allà on 
competeixin.

pedals. A més, van poder interactuar 
amb els agents de la Policia Local, en 
una aposta per un cos de seguretat més 
proper al ciutadà. L’objectiu d’aquesta 
convocatòria era conscienciar els més 
petits dels beneficis d’una mobilitat 
sostenible.

Altres accions d’aquesta Setmana Eu-
ropea de la Mobilitat 2023 a Llavaneres 
van ser la gratuïtat del bus urbà C22 

durant dos dies i també l’organització 
d’una jornada sense cotxes, diumenge 
17 de setembre, al passeig de la Riera. 
L’alcalde i regidor de Mobilitat, Àlex 
Neira, es va mostrar satisfet de l’acollida 
rebuda per la població i es compromet 
a “continuar treballant per promoure 
l’ús del transport públic, de la bicicleta 
i del patinet i per potenciar itineraris a 
peu i espais segurs per als vianants”.

actualitat municipal 

Projecte All1team

 Els assistents al torneig van poder conèixer 
de primera mà el projecte solidari All1team, que 
vol fer realitat el somni de convertir-se en l’equip 
amateur més gran de la història a participar en el 
Rally Dakar. Aquest projecte neix com a home-
natge a Àlex Llibre, que va morir l’any 2017, i hi 
estan vinculades diverses persones de Llavaneres, 
encapçalades pel seu germà bessó, Carlos. L’ob-
jectiu és complir els 101 reptes vitals que l’Àlex 
hagués volgut fer realitat; realitat, entre els quals 
es troba completar el Dakar. Carlos Llibre va tenir 
clar que el llegat del seu germà i, sobretot, “la 
seva passió per la vida no podien caure en l’oblit”.
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El Llavaneres que 
mereixem

 Continuem treballant 
per fer realitat les propostes 
del nostre projecte electo-
ral. Hem aturat la construc-

ció de la coberta del parc de Sant Pere 
que els veïns ens havien demanat i ara 
destinarem aquests recursos econòmics 
a fer front altres actuacions més urgents 
i alhora prioritàries per millorar el poble.
Pròximament, començaran obres 
d’asfaltatge de carrers, millores d’acces-
sibilitat per a persones amb mobilitat 
reduïda i millores de seguretat viària en 
diferents punts del municipi.

També treballem per recuperar la 
zona verda de Jaume Brutau amb la ins-
tal·lació de pistes de petanca, taules de 
pícnic i papereres, perquè les persones 
siguin les protagonistes d’aquest espai.

Estem substituint de papereres per 
unes d’un nou model que s’ha instal·lat 
al carrer de Munt i que, de mica en 
mica, s’aniran col·locant a tots els barris.

Un dels pilars del nostre mandat és la 
seguretat. Estem dotant la Policia Local 
amb més eines, com la compra d’un 
dron o càmeres de videovigilància.

Estem treballant en el projecte de 
l’any 2024, que inclourà la contractació 
de més policia i de personal de mante-
niment de la via pública.

Ens hem trobat un poble abandonat
pel que fa al manteniment, i ja estem 

tornant als espais al seu estat original, 
com per exemple en el cas dels passos 
subterranis de la platja o la glorieta.

Ens estem adreçant a les diferents 
administracions per aconseguir finança-
ment per dur a terme la sala de teatre 
polivalent, el trasllat de la Policia Local al 
centre o els vestidors del pavelló.

I finalment, volem agrair a tots els 
treballadors municipals la feina que fan, 
ja que amb la suma de tots aconsegui-
rem el Llavaneres que mereixem.

@Alex Neira

@alex_neira79

Des-Informació

 Aquest mes d’octubre se 
celebra un any de la posada 
en funcionament del sistema 
de recollida de residus Porta 

a Porta. Ens hem de felicitar pel majúscul 
esforç que estem fent, que es veu reflectit 
en unes millors dades de recollida selecti-
va. Des d’ERC estem contents de la feina 
que es va dur a terme al mandat anterior.

També fa cinc mesos de la constitució 
del nou Govern. Des d’ERC creiem que 
el fet de no seguir amb les assemblees 
de barri i canviar el projecte per entre-
vistes amb l’alcalde no són accions de 
participació ciutadana. És important 
dir que la nostra formació no rep les 
convocatòries amb prou antelació per 
poder assistir als actes d’homenatge, 
que no se’ns informa dels processos de 
licitació que es duen a terme a l’Ajun-
tament ni se’ns convida a cap reunió 
per fer, per exemple, l’Ordenança de 
l’Aigua. Sí que s’ha creat el Consell de 
Treball, una reunió cada 3 mesos amb 
tots els regidors del consistori, que se’ns 
va dir que era per treballar projectes 
comuns. Veurem com funcionen. Tenim 
una falta d’informació important.

El govern del tripartit PSC-PP-Acord 
està pintant i asfaltant, bona feina de 
maquillatge que era necessària, però 
això no ho és tot. On han quedat els 
grans projectes per a Llavaneres? La 
segona fase del pavelló que ja s’hauria 
d’haver licitat; el projecte de l’Amet-
llareda que ja hauria d’estar iniciat o el 
projecte definitiu del Labandària que no 
s’ha encarregat. Veurem abans una al-
tra prefectura de policia que un teatre? 

Governar és prendre decisions. Sovint 
no tothom hi estarà d’acord però es 
prenen pensant en el conjunt de Llava-
neres. Un clar exemple és el cobriment 
de la pista poliesportiva del parc de Sant 
Pere. Amb la decisió de tirar-la enrere 
perdem un nou espai on es podria prac-
ticar esport tot i la calor o la pluja.

@esquerrallavaneres

@ercllavaneres

@erc.llavaneres

Escolta activa, 
treball i planificació

En aquests primers mesos 
al capdavant del govern 
ens hem centrat a soluci-
onar els problemes més 

urgents. Estem treballant intensament 
amb l’objectiu de millorar Llavaneres. 
Els nostres esforços s’han centrat en 
tres grans eixos: l’escolta activa, el 
treball i la planificació, sempre amb la 
voluntat de no quedar-nos de bra-
ços plegats. Amb el compromís de 
millorar les condicions de vida de la 
gent, estem buscant vertebrar grans 
consensos entre la població. Volem 
evitar que ningú es quedi enrere, 
sobretot els més vulnerables; es per 
això que el govern es compromet a 
blindar la despesa social del consistori 
i a treballar per la posada en marxa de 
noves promocions d’habitatge públic. 

També treballem per millorar el 
manteniment i la neteja del municipi. 
La Seguretat Ciutadana és una altra 
prioritat d’aquest govern; ja hi vàrem 
apostar a l’estiu reforçant la presència 
de la Policia Local a la platja i també al 
centre de la població. Estem elaborant 
el pressupost per al 2024: farem el 
millor pressupost possible, apostant 
per la seguretat, la neteja i el mante-
niment, entre d’altres. Al desembre 
l’Associació Casal Gent Gran de 
Llavaneres celebrarà el 40è aniversari. 
L’entitat desenvolupa una tasca molt 
important al poble; hi està molt arre-
lada i aconsegueix una elevada partici-
pació en les activitats que organitza. 
La tipologia dels usuaris ha canviat 
al llarg dels anys, cada cop la gent 
gran és més dinàmica. Les activitats 
han augmentat i són molt diverses. 
Des del Grup Municipal del PP, volem 
felicitar l’associació per aquests qua-
ranta anys d’història i encoratjar-la per 
continuar treballant per la gent gran.

@pp_llavaneres

Partit Popular - Sant Andreu de Llavaneres
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Una oposició 
constructiva per 
avançar

Primer mig any de 
mandat a Llavaneres

 Aviat farà 6 mesos de 
les eleccions municipals 
i de la configuració del 
nou govern. En aquest 

transcurs de temps, hem pogut veure 
com el nou govern ha iniciat un seguit 
d’accions de neteja, manteniment o as-
faltatge d’alguns carrers que feia anys 
que s’haurien d’haver fet. En els últims 
anys, Llavaneres ha patit una deixadesa 
en molts àmbits que no es pot tornar 
a repetir i és per aquest motiu que 
celebrem aquestes actuacions. Tot i 
així, a banda d’aquestes petites accions 
de “rentada de cara”, cal començar 
a definir i a treballar en aquells pro-
jectes estratègics que permetin fer el 
salt endavant que hem de fer com a 
poble. Junts per Llavaneres ja ha instat 
el govern a presentar el nou PAM (Pla 
d’Acció Municipal) per tal de conèixer 
el full de ruta en l’estratègia política 
d’aquest nou govern. Hi ha molta feina 
per fer i és imprescindible tenir una 
bona planificació per tirar endavant 
tots aquells projectes que el nostre 
poble necessita.
La nostra feina com a oposició respon-
sable és la de fer propostes per millorar 
el municipi i la de fiscalitzar l’acció de 
govern. En aquesta línia volem recordar 
que ja ha fet un any que tenim instau-
rat el Porta a Porta i el govern actual, 
en el seu programa electoral, tenia 
propostes de millora del servei, com la 
instal·lació de contenidors intel·ligents 
mòbils a zones amb molts habitatges i 
la recollida de deixalles a domicili per a 
persones amb mobilitat reduïda. Dema-
nem al govern que comenci a portar a 
terme totes aquelles accions que aju-
daran a tenir un poble millor. Nosaltres, 
conjuntament amb tot l’equip de Junts 
per Llavaneres, seguirem treballant per 
un poble millor i per a tothom. 

 Ja ha passat gairebé 
mig any des de les muni-
cipals i podem començar 
a valorar la feina del 

nou Govern. De moment veiem que 
s’estan fent una sèrie d’actuacions 
cosmètiques al poble que, tot i que 
són molt necessàries (i algunes d’elles 
urgents), són insuficients. Fer política 
municipal no es tracta només de fer 
allò que és visible per tots i totes. 
Pel que fa a la segona fase del nou 
pavelló, l’actual govern està revisant el 
projecte per intentar canviar-lo i recu-
perar, en part, la proposta descartada 
inicialment. No posarem en dubte que 
l’actual projecte pugui ser millorable, 
però sí posem en dubte que sigui 
una bona estratègia si volem que els 
esportistes gaudeixin de vestidors en 
condicions abans que acabi el man-
dat, ja que l’experiència ens diu que 
cada cop que es modifica el projecte 
del pavelló, la data de finalització 
s’allarga durant anys. 

Però sembla que visquem el dia de 
la marmota. Any rere any, només es 
focalitzen els esforços en el pavelló 
i anem cada cop més tard en altres 
projectes com la nova escola de 
música, l’auditori o sala polivalent o, 
fins i tot, un mercat municipal, per 
no parlar ja de la renovació integral 
que necessita el centre del poble. 
D’altra banda, tenim el bolet de 
l’antiga «Casa del Capità General»; 
ningú sap ben bé que n’hem de fer. 
Des de Movem creiem que és el lloc 
ideal per crear un hotel d’entitats, 
on poder compartir espais i esforços 
entre associacions i, a banda, allibe-
rar l’Espai Labandària per poder fer, 
definitivament, els equipaments que 
hem comentat: l’Escola de Música i 
l’auditori.

@juntsperllavaneres @MovemLlavaneres

@LlavaneresMovem

@MovemLlavaneres@juntsperllavaneres

@JuntsLlavaneres

tribuna política

Millorant el poble

 L’actuació d’Acord per 
Llavaneres, des de la seva 
entrada al Govern Muni-
cipal, ha estat adreçada a 

millorar les condicions de vida del nostre 
poble, sense menysprear actuacions 
anteriors. Tenim al nostre càrrec les 
regidories d’Aigües Municipals, Obra 
Pública, Parcs i Jardins i Sostenibilitat.

Aigües de Llavaneres. Estem treba-
llant des de diferents fronts: la digi-
talització dels comptadors d’aigua, 
la millora del dipòsit de la Fornaca, la 
substitució de canonades de fibroci-
ment des del bombeig de la Masia, on 
tenim el dipòsit principal, fins al centre 
del poble, i l’aprovació d’una Ordenan-
ça d’Estalvi d’Aigua Municipal, entre 
d’altres actuacions, per potenciar l’estal-
vi d’aigua i conscienciar a la ciutadania 
sobre l’estat actual d’excepcionalitat per 
sequera.

Obra Publica. S’està duent a terme el 
reasfaltatge per fases de diferents vies 
municipals malmeses i adequant l’ac-
cessibilitat en diferents carrers i  edificis 
municipals.

Parcs i Jardins. S’està fent una neteja 
de les rieres, que estaven abandonades 
des de feia molt temps, i un pla de xoc 
en les zones verdes municipals. D’altra 
banda, s’ha començat la campanya de 
poda. Per informar de com es gestiona 
aquest procés s’han organitzat sortides 
informatives obertes a tothom.

Sostenibilitat. Estem treballant amb la 
possibilitat de constituir una comunitat 
energètica participada per l’Ajuntament 
i amb la qual veïns i comerços del muni-
cipi es puguin beneficiar de l’estalvi ener-
gètic que això suposarà. I, per últim, ens 
agradaria  destacar la col·laboració que hi 
ha entre els regidors del govern  i les seves 
àrees  per assolir l’objectiu de millorar el 
poble. Per millorar Llavaneres. Per acabar, 
només ens queda desitjar-vos una bona 
Festa Major i un bon Nadal per tothom.

@acordperllavaneres

@acordperllavaneres
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 Prohibit regar zones verdes 
i jardins públics i privats, 
excepte:
· Per regs de supervivència 

d’arbres o de plantes. Aquest reg de 
supervivència s’ha de fer amb la mínima 
quantitat d’aigua indispensable, de 20 
h a 8 h, i només mitjançant reg gota a 
gota o regadora.

· El reg de gespa queda prohibit en 
tots els casos, excepte en superfícies 
destinades a la pràctica federada de 
l’esport, on el reg es pot mantenir en 
les quantitats mínimes necessàries per 
permetre-la, sense superar la dotació 
màxima de 450 m3/ha/mes.
· La prohibició del reg no s’aplica al 
reg amb aigües de pluja recollides en 
teulades ni al reg amb aigües rege-
nerades procedents de depuradora.

 Els volums totals d’aigua 
que entrin al dipòsit munici-
pal per a l’abastament de la 
població no poden superar 
els 230 litres per habitant 

i dia (incloent activitats econòmiques 
i comercials).

tribuna 
política

Decisió meditada

REGIDOR NO ADSCRIT

 Al juny us demanava el vot per liderar 
un equip per a l’Ajuntament pels pro-
pers 4 anys. 

Passades les eleccions, les persones 
electes que m’havien d’acompanyar han 
maniobrat amb deslleialtat, trencant la 
confiança entre els que han de treballar 
plegats. Han fet miques la mínima co-
hesió per tal que un equip ho sigui. La 
lleialtat, la sinceritat i la confiança entre 
companys són imprescindibles.

Després d’això, he decidit abandonar 
el grup de Junts. Una decisió difícil, però 
meditada i presa amb plena conscièn-
cia. Els meus ideals i posició política 
no s’han mogut ni un mil·límetre, però 
ja no podia seguir-hi formant part. La 
meva voluntat i compromís amb els 
votants es mantenen intactes. Seguiré 
com a regidor lleial al programa amb 
què em vaig presentar i als electors que 
em vàreu fer confiança. No estic sol: 
començo aquesta etapa amb un grup 
de persones que m’ajudaran. Ho faré 
amb ells i amb aquells que en vulgueu 
formar part. Volem aportar sempre en 
positiu; al capdavall, estic segur que 
tothom desitja el millor per al poble on 
viu, i el nostre poble, bé s’ho val.

El nou govern, amb les seves primeres 
decisions, comença amb bon peu, fent 
el manteniment que trobàvem a faltar 
fruit de l’abandonament de l’anterior 
govern. Però no n’hi ha prou: ara toca 
pensar (o repensar) els projectes: els que 
cal fer i els que no. Aquest ha de ser 
un mandat de consens, sense deixar de 
banda la ciutadania, arribar a acords per 
decidir el futur del poble.

Treballaré per un Llavaneres millor, 
més humà i modern. En tenim ganes, i 
el tarannà que mostra ara per ara el nou 
govern em fa ser optimista.

Em poso a la vostra disposició i em 
podeu contactar a través de: 

Correu electrònic: giraltgo@ajllavaneres.cat

Wathsapp al telèfon 667.16.28.94

tribuna política

L’aigua, un bé escàs

 El ple de l’Ajuntament va aprovar per unanimitat, en la sessió ordinària del mes 
de setembre, una nova ordenança per a l’estalvi d’aigua a Sant Andreu de Llavane-
res. La normativa vol fomentar l’ús racional de l’aigua i l’aprofitament de recursos 
alternatius, a més d’establir en quins casos o situacions la utilització de sistemes 
d’estalvi i de reaprofitament d’aigua serà obligatòria. Prèviament, el consistori va 
portar a terme una consulta pública per recollir les opinions i els suggeriments dels 
veïns i la resposta va ser molt positiva. En el web municipal, https://ajllavaneres.cat/
consultaaigues, podeu informar-vos sobre el text de la normativa.

Cal recordar que Llavaneres es troba en estat d’excepcionalitat per sequera des 
del 2 de març i que la situació és molt greu. Per això, des de l’Ajuntament hi ha en 
marxa una campanya de conscienciació ciutadana. En aquest moment, les accions 
s’estan adreçant als grans consumidors per recordar-los l’obligatorietat de complir 
el decret de sequera.

Llavaneres impulsa una nova ordenança per a l’estalvi dels recursos hídrics

MESURES ESPECÍFIQUES  en fase d’excepcionalitat 
VOLUM MÀXIM D’AIGUA PER 
HABITANT I DIA

REG  

 L’ús de l’aigua queda 
limitat a:
· Neteja en establiments co-
mercials dedicats a aquesta 

activitat que compten amb sistemes de 
recirculació de l’aigua. Fora d’aquests 
establiments només es permet la neteja 
de vidres, miralls, retrovisors, llums i pla-

NETEJA de vehicles 

 L’ús d’aigua potable per 
ompliment queda limitat a:
· El reompliment parcial de 
piscines amb sistema de re-

circulació de l’aigua, en les quantitats 
indispensables per garantir la qualitat 
sanitària de l’aigua.
· En centres educatius, l’ompliment 
complert o parcial de piscines desmun-
tables de capacitat inferior a 500 litres 
per al bany d’infants.
· Aquestes limitacions no s’apliquen a 
les piscines d’aigua de mar que s’om-
plin i es buidin sense connexió a les 
xarxes d’abastament i de sanejament 
públiques.

PISCINES 

ques de matrícula amb esponja i galleda.
· Es permet la neteja de vehicles fora 
d’establiments comercials per mantenir 
la seguretat i salut de les persones i dels 
animals. S’inclouen els vehicles de trans-
port de menjar, transport d’animals (vius 
o morts), ambulàncies, vehicles mèdics i 
transport de medicaments i de residus. 
Es farà sempre amb la mínima utilització 
d’aigua possible.

 Resta prohibit l’ompliment 
total o parcial de fonts orna-
mentals, llacs artificials i altres 
elements d’ús estètic de l’aigua, 
excepte llacs artificials que 

facin de suport vital de vida aquàtica, 
on es permet el mínim ús de l’aigua im-
prescindible pel seu manteniment. S’ha 
d’estudiar i, si és viable, s’ha de realitzar 
el trasllat i/o la concentració de la vida 
aquàtica afectada a aquell entorn.

FONTS ORNAMENTALS 

l’ajuntament informa



entrevista

Josep Maria Beltrol 
President de l’Associació d’Ajuda a la Defensa d’Animals de Llavaneres (ADALL)

“Tinc ànima felina”

Nascut l’1 de març de 1952 a Pruït, fa 23 anys que viu a Llavaneres. Va estudiar Enginyeria Química i professional-
ment s’ha dedicat sempre a fer de comercial de productes farmacèutics. Li agrada caminar, el cinema i els gats.

 D’on li ve aquesta passió pels gats?
Des de petit m’han agradat més els 

gats que els gossos; tinc ànima felina. 
M’agrada el seu caràcter independent.

 Des de quan forma part de l’ADALL? 
Què el va inspirar a involucrar-s’hi?

El motiu de crear l’associació va ser 
l’estat de les colònies: sense alimentació, 
amb molts gats malats (va ser necessari 
sacrificar-ne alguns). M’hi vaig involucrar 
per la manca de voluntaris.

 Amb el voluntariat a l’associació, 
què heu après sobre els animals?

Són animals molt agraïts. Aprens a 
ser més bona persona, més empàtic. 
Això passa a tothom que fa voluntariat.

 Algun consell per conscienciar la 
població sobre la cura dels gats?

Les colònies de gats es formen per 
abandonament de mascles i de femelles 
sense esterilitzar. Actualment, on tenim 
més incidències és en els jardins privats i 
comunitaris. És important que el veïnat 
sigui responsable i que no deixi que el 
problema es faci gros. Cal que els veïns 
avisin l’Ajuntament en el moment que 
trobin gats abandonats pels jardins del 
seu veïnat. Perquè sense adonar-te’n, es 
pot crear una nova colònia del no res, 
si no s’atura a temps.

 Quines són les principals tasques 
de l’ADALL?

L’associació treballa des d’abans del 
2010, any que es va legalitzar. Les prin-
cipals tasques són l’alimentació dels gats 
de les colònies, la captura i esterilització 
de gats, el control dels individus de la 
colònia, l’atenció veterinària dels gats 
malalts i el retorn de gats domèstics 
perduts. Per poder capturar-los i es-
terilitzar-los, és fonamental el punt 
d’alimentació de la colònia.

 A quins problemes s’enfronta 
l’associació actualment?

El principal és la falta de voluntaris. La 
gent que va fundar l’entitat ja són grans 
i alguns han marxat, i els joves que ara 
hi són tenen responsabilitats laborals i 
familiars i, per tant, poc temps. L’altre 
és la manca de cases d’acollida. És molt 
preocupant per als gats petits perquè la 
protectora no els acull. Per aquest motiu 
ens trobem molts problemes per fer les 
tasques que abans comentàvem. Per fer 
les captures i portar els gats al veterinari 
hi soc jo; el pinso el tinc al meu garatge... 
Penso que tot això no pot dependre  
d’una sola persona.

 Com podria col·laborar-hi i ajudar 
l’entitat un veí del poble?

Fent-se voluntari, fent-se soci o col-
laborant-hi econòmicament. Tenim la 
figura del teaming, a partir d’un euro 
al mes. Podria portar alguna colònia; 
jo en porto nou. També podrien ajudar 

fent tasques de difusió de l’activitat de 
l’associació.

 Quantes colònies de gats hi ha a 
Llavaneres?

Actualment, 39, repartides per tot 
el poble.

 Són molt comuns els abandona-
ments de mascotes al poble?

Sí que n’hi ha, sí. Gates amb cadells 
i sobretot gats petits... De seguida 
veiem quants són abandonats perquè 
se t’acosten, no tenen gens de por, no 
marxen. Per a aquests intentem trobar 
una família.

 Quina és la realitat dels gats que 
viuen al carrer?

L’esperança de vida és molt més curta, 
per atropellaments, malalties... Als de 
les colònies, no els falta pinso ni aigua, 
però han de suportar les inclemències 
meteorològiques. Un gat domèstic pot 
viure 15 anys; els de carrer, entre 3 i 7.

 Teniu gats a casa? I en adopció 
que busquen una família?

Actualment en tenim set a casa i un 
en adopció.

 Disposeu de prou suport de l’Ajun-
tament? Teniu alguna proposta per 
a la nova Regidoria de Benestar 
Animal?

Avui per avui, l’Ajuntament ens pro-
porciona el pinso i el servei veterinari. 
Anys enrere, disposàvem de veterinari 
gràcies al CAAD Maresme, però això 
va desaparèixer i ara comptem amb 
el suport a la Fundació Daina. El que 
demanem a la regidoria és una ga-
tera municipal o que alguna entitat 
pugui atendre els cadells i els gats 

abandonats del municipi, i també 
personal per fer-ne captures.


